
Млађан Динкић: Ако ништа не променимо, странке власти ће на изборима доживети убедљив пораз
уторак, 08 фебруар 2011 23:07

Потпредседник Владе за ”Новости”: Влада је изгубила ауторитет, времена за чекање
више нема. Пуно сам причао са Тадићем, мислим да ће имати снаге да ово реши. Кад
преузмемо иницијативу, Тома неће имати користи од стиропора

  

Влада мора хитно да прође кроз кадровске и суштинске промене. Ситуација у земљи
изузетно је тешка. Неопходан нам је велики преокрет. Ако нешто не предузмемо, неће
бити добро ни за Србију ни за владајућу коалицију.

  

Те упозоравајуће поруке и најаву крупних померања у Немањиној 11, изнео је
ексклузивно за ”Новости” Млађан Динкић, потпредседник Владе, министар економије и
лидер Уједињених региона Србије.

  

- Само ако дође до великих промена и преокрета, можемо да очекујемо бољитак за
грађане и победу на наредним парламентарним изборима. Ако ништа не променимо,
странке власти ће да доживе убедљив пораз! А времена за чекање више нема.

  

* Шта конкретно треба да се измени?

  

- Власт мора да ради знатно боље, ефикасније, делотворније. Вођење Владе треба да
буде много озбиљније, а ауторитет да се поврати. Нажалост, наша влада је изгубила
ауторитет и тога сам потпуно свестан.

  

* Јесу ли тога свесни и ваши партнери и какав је њихов став?
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- Многе колеге су свесне. Разговарао сам о томе са мојим пријатељем Борисом Тадићем.
Уверен сам да ће он имати снаге да повуче праве потезе, а ја ћу му пружити подршку.
Пуно смо о томе причали последњих дана и недеља.

  

* Какве кадровске промене у Влади предлажете?

  

- Те промене морају да буду суштинске, озбиљне, а не козметичке и маркетиншке. У
последњој години мандата морамо ојачати вођење Владе и преузети иницијативу, да
бисмо изашли пред грађане са резултатима.

  

* Када критикујете вођење Владе, сугеришете ли да је могућа и смена премијера?

  

- То је питање за партнере, очекујем разговоре у наредним данима. Верујем да ћемо
донети праву одлуку.

  

* Шта, конкретно, осим кадровских промена треба да се измени?

  

- Ако смо успели да доведемо ”Фијат”, ”Бенетон”, ”Панасоник”, ”Фалке”, а преговарамо и
са десетинама великих компанија, резултате можемо достићи и у другим областима.
Треба нам више рада, одлазака на терен, слушање грађана и њихових потреба, усвајање
конструктивних примедби и синдиката и стручњака и ефикасно примењивање у
пракси...

  

* Како ће власт да одговори на захтев напредњака да се одреди термин избора до
1. априла?

  

- Напредњаци су опозиција и тако се и понашају. Траже изборе у моменту када је
незадовољство народа највеће. Међутим, они само говоре о проблемима а не нуде
никаква конкретна решења. Добро знају да ће Србија до краја године да добије статус
кандидата за ЕУ, да ће изаћи нови ”Фијатов” аутомобил у Крагујевцу и да ће десетине
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фабрика бити завршено. Знају да немају шансе да победе у редовном изборном циклусу.
Из себичних разлога покушавају да талас незадовољства искористе како би дошли на
власт.

  

* Али, напредњаци најављују својеврсну ”стиропор револуцију” и блокаду центра
Београда ако се не распишу избори?

  

- Мени је већа брига шта ћемо ми да урадимо. Зато је нужно да кренемо у снажан
преокрет. Када се покажу резултати тих промена у Влади, Тома неће имати користи од
седења на стиропору.

  

* Какав је ваш утисак са великог митинга СНС?

  

- Слажем се са паролом митинга ”Србији су потребне промене”. Само што те промене
треба ми да изведемо. Опозиција је углавном неспособна. Николић и Вучић немају
никакве идеје шта би тачно радили. Ми у владајућој коалицији сами смо себи највећи
непријатељи. Понекад имамо већу опозицију унутар Владе, него међу политичким
ривалима.

  

* Ствара ли се зато атмосфера да Влада треба више да страхује од Г 17 плус него
од опозиције?

  

- То су стара политичка подметања и бесмислице. Да сам хтео да рушим Владу у којој
седим, сигурно не бих предложио веома квалитетног кандидата за Министарство
здравља. Потпуно је јасно да не размишљам о рушењу коалиције.

  

* Зашто сте кандидовали баш Зорана Станковића као наследника Томице
Милосављевића и да ли ће он бити прихватљив за партнере?

  

- Уверен сам да ће Станковић бити прихватљив с обзиром на то да сам о томе
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разговарао и са председником Тадићем. Имајући у виду велики углед који Станковић
ужива у народу и у струци, мислим да ће он бити право освежење за Владу.

  

* Да ли је и оставка Милосављевића била својеврсни политички маневар ваше
странке који би вам побољшао рејтинг?

  

- Не. Милосављевић је из дубоко личних разлога отишао са тог места. Схватио је да шта
год да уради, неће наићи на одобравање. Био је неправедно анатемисан и донео је
личну одлуку. Отишао је тамо где га воле, међу пацијенте и лекаре. Разумео сам га.

  

 Милосављевић вам је и прошле године нудио оставку, па је нисте прихватили, шта
се променило?

  

- Његови резултати биће видљиви тек кад више не буде министар. Наш народ је такав да
најбоље прича кад неког нема или кад више није на функцији. Многи банкари би сада
Јелашића од блата правили, због врло крутих идеја и одлука новог руководства НБС које
је заврнуло славине привреди. Ђинђић је био најпопуларнији тек кад је трагично изгубио
живот. Томица је сада донео добру одлуку и за себе и за странку.

  

* Јесу ли тачне спекулације да сте размишљали да препустите ДС ресор здравства?

  

- Станковић је био мој први избор. Веома сам срећан што је одмах прихватио понуду. О
другим опцијама нисам ни размишљао.

  

* У међувремену је медијски лансирана ваша наводна идеја да Верица Калановић
преузме и здравство, а Снежана Самарџић-Марковић и културу...

  

- То су политички трачеви који немају везе са истином.
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* Колике су шансе да ДС формира савез са СНС после избора и како вам изгледају
процене да се та ”велика коалиција” увелико спрема?

  

- То је пре свега питање за ДС. Моје је мишљење да би у тој ”великој коалицији” велики
био само Николић, а демократе би постале мале. То не би било добро за Србију.

  

* Под којим условима бисте ви ушли у савез са СНС?

  

- Никада и ни под којим условима не бих седео у Влади са Николићем и Вучићем. Једини
сам на политичкој сцени који је тако нешто јасно рекао и стојим иза тога. То се односи на
републички ниво, док ћемо на локалном нивоу дати пуну слободу одборима да праве
савезе са ким процене да је најбоље за грађане.

  

* Да сте политички аналитичар, да ли бисте проценили да је ово година избора?

  

- То зависи само од власти. Пре свега од Тадића. Ако дође до преокрета, избори ће бити
у редовном термину идуће године. Ако се ништа не промени, не видим како се избори
могу спречити.

  

Хоћете ли подржати промену изборног система у завршној години мандата? 
  
  - Промена изборног система за народне посланике није реална. Предложићемо да се
само промени систем за локалне изборе и да се одборници и градоначелници бирају
директно.

  

* Како ћете се поставити ако те промене изостану и све се заврши ”шминком”?

  

- Не желим уопште да размишљам о томе јер би то била изузетно лоша ситуација и за нас
и за Србију. Верујем у преокрет.
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Да ли вам је премијер одговорио на писмо којим сте тражили да се разреши
државни секретар у Министарству финансија Слободан Илић због ”случаја
Горење”? 

  

- Одговор још нисам добио. Илић је лажним оптужбама обмануо јавност у жељи да ме
политички дискредитује, да ме Ваљевци замрзе. Лагао је да смо ми намерно отели
инвеститора Ваљеву и довели га у Зајечар. ”Горење” није ни планирало да гради
фабрику веш-машина у Ваљеву. Подједнако радим за сваки град наше земље без обзира
ко је на власти. Погледајте само колико је инвестиција дошло у Ниш где је ДС на власти.
То је био кукавички потез и Илић мора да плати цену својих лажи.

  

(Вечерње новости)
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